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Vantaan kaupunkitasoinen osallistuva budjetointi on toteutusvaiheessa. Hankkeiden etenemisestä on 
raportoitu tammikuussa 2025 ja seuraavan kerran toukokuussa 2025. Hankkeet valmistuvat vuosien 
2025-2026 aikana. Hankkeiden toteutumisesta myös viestitään aktiivisesti. 

Vantaan osallistuvan budjetoinnin mallista tehtiin arviointi- ja kehittämistyötä, jossa arvioitiin 
toteutunutta ja suunniteltiin jatkoaskelia. Ideointivaiheen ja yhteiskehittämisvaiheen asukaskyselyissä 
selvitettiin osallisuuden kokemusta. Osallisuusindikaattorin keskiarvot kyselyssä olivat ideointivaiheessa 
75,7 ja yhteiskehittämisvaiheessa 76,4. 

Keväällä 2024 asukkaille tehtiin myös palautekysely (n=184). Kyselyyn vastanneista 88 % piti 
äänestämistä helppona. Asukaskyselyn perusteella osallistuva budjetointi on vantaalaisille tärkeä, 
vaikuttava, innostava, hauska ja silmiä avaava tapa osallistua. 

Henkilöstöpalautteessa todettiin, että osallistuvan budjetoinnin prosessi toimii pääosin hyvin. Vastaajat 
arvostavat erityisesti prosessin selkeyttä, hyvää sisäistä viestintää ja ohjeistuksia. Kehittämiskohteiksi 
nostettiin työkuorman jakaminen tasaisemmin, aikarajoista huolehtiminen ja resurssien lisääminen. 
Kaupunkilaisten ideat ovat hyvä syöte kaupungin kehittämiseen, ja useita ideoita on hyödynnetty myös 
osallistuvan budjetoinnin ulkopuolella. 

31.3. kaupungin johtoryhmä linjasi kokouksessaan, että kaupungin taloustilanteen takia osallistuvan 
budjetoinnin seuraavaa kierrosta ei käynnistetä, vaan tilalle kehitetään segregaatio-ohjelmaan 
kytkeytyvä yhteisöbudjetti. Osallistuvan budjetoinnin arviointi käsitellään vielä kaupunginhallituksessa. 
 
Kivistössä toteutetaan viisi hanketta: 

- Viitoituksia Keimolanmäen ulkoilualueelle ja Isosuon luonnonsuojelualueelle 
- Panostetaan lasten ja nuorten maksuttomiin harrastuksiin, toteutus kevät 2025 
- Ulkoilmaelokuvia Kenraalipuistossa, Järjestetty 16.8.2024, lisää 2025 
- Ulkoroskiksia Kivistöön, käynnissä 
- Uusia parkkipaikkoja Kivistöön, Katusuunnittelu käynnissä  
  
Aviapoliksen suuralueella toteutetaan 11 hanketta: 
  
- Maksuttomia leffapiknikkejä eri ikäisille 
-  Panostetaan lasten ja nuorten maksuttomiin harrastuksiin (Käynnissä, musiikkiteatteri 127 lasta ja 
monilajiliikunta 255 lasta) 
- Ohjattuja ulkokuntosalitreenejä, toteutus kesä 2025 
- Pöytäjalkapallopeli Kartanokosken koulun pihalle 
- Viihtyisyyttä pimeyteen valoin, valmis 
- Uusia liikuntavälineitä Ylästön kouluun, valmis 
- Siivoustapahtuma Aviapolikseen, tapahtuma 26.9., tulossa vielä yhteistyötä koulujen kanssa 
- Ulkoroskiksia Aviapolikseen, käynnissä 
- Lanit, käynnissä 



- Koulutusta opettajille neuropsykiatrisista oireista, toteutus 2025 
- Trampoliineja Aviapoliksen suuralueelle, rakennus kesä 2025 
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Kivistön projektijohtajan esitys:
Merkitään tilannekatsaus ja käyty keskustelu tiedoksi.

Käsittely:
Kuultiin vuorovaikutusasiantuntija Milja Inkeroisen selostus.

Keskustelua:

 Johtoryhmän linjaus, ettei osallistuvaa budjetointia jatkettaisi, on yllätys ja pettymys, ja asia olisi 
syytä miettiä päättäjien taholta uusiksi. Osallistuvan budjetoinnin äänestykseen tulevien 
hankkeiden pitää olla jo äänestysvaiheessa mietittynä valmiiksi, niin että asukkaiden äänestämät 
hankkeet ovat oikeasti toteutettavissa. Myös hankkeiden toteutuminen on ollut hidasta; etenkin 
lasten ja nuorten äänestäessä olisi tärkeää, että he ehtivät myös nähdä lopputuloksen, ennen 
kuin siirtyvät elämässä eteenpäin. Hankkeet tulee toteuttaa vuoden sisällä äänestyksestä.

 Olisi hyvä, että osallistuva budjetointi olisi jatkuvaa, se tulisi myös paremmin tunnetuksi, kun se 
olisi säännöllistä. Ei pitäisi olla niin, että tulee esimerkiksi kolmen vuoden tauko, minkä jälkeen 
aloitetaan nollista.

 Muun muassa some-kanavissa on käyty aika paljon keskustelua osallistuvan budjetoinnin 
hankkeiden hinnoista, vaikkapa monta kymmentä tuhatta euroa maksava trampoliini voi 
kuulostaa kalliilta. Olisi mietittävä tarkemmin, millaisiin hankkeisiin osallistuvaa budjetointia 
käytetään, etteivät toiveet olisi valtavan suuria. Esimerkiksi ikääntyville ja nuorille voitaisiin 
osoittaa valmiiksi jokin tietty budjetti hankkeisiin.

Päätös: 
Merkittiin tiedoksi selostus ja käyty keskustelu.

Merkittiin, että seurantaryhmä muotoili ja pyysi merkitsemään asiaan seuraavan yhteisen 
pöytäkirjalausuman:

Seurantaryhmä pitää tärkeänä, että kaupunki osallistaa jatkossakin kaikkien kaupunginosien asukkaita 
osallistuvan budjetoinnin kaltaisin menetelmin. On tärkeää, että asukkaat voivat vaikuttaa oman asuin-
alueensa kehittämiseen ja vetovoiman lisäämiseen. Asukkaiden pieniä toiveita kuten roskiksia ja leffa-
piknikkejä pitää toteuttaa ilman osallistuvaa budjetointiakin.

Täytäntöönpano: Laki- ja valmistelupalvelut

Muutoksenhakuohje: 3.1. Oikaisuvaatimus- ja valituskielto



Lisätiedot:

Osallistuva budjetointi kokonaisuutena:
vastaava osallisuusasiantuntija Mari Lehtoruusu, puh. 040 162 6934
(etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi)

Osallistuva budjetointi kaupunkiympäristön toimialalla:
vuorovaikutusasiantuntija Milja Inkeroinen, puh. 050 542 4738
(etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi)


